
 
Notitie bij discussie over Erfgoedvisie- en beleid 

In het huidige collegeakkoord wordt het belang van ons cultureel erfgoed nogmaals benadrukt en er 
is al toegezegd de Cultuurnota te actualiseren. Dat vinden wij ook belangrijk. Het grote belang van 
ons erfgoed merken we keer op keer als inwoners ons benaderen over het behoud van gebouwen of 
dat nu kerken, fabrieken, woonhuizen of andere gebouwen zijn.  En de discussie wordt iedere keer 
opnieuw gevoerd.  Denk aan de Trulli-huizen, de boerderij aan de Waterstraat, de BNI-fabriek, de 
Wilhelmina-school en de Vitus-kerk om maar wat recente voorbeelden te geven. 
  
Wij hebben in Huizen een Erfgoedverordening uit 2011. Die zal geactualiseerd moeten worden om 
aan te sluiten bij de Omgevingswet. Wij willen vragen aan het college om niet alleen die 
noodzakelijke actualisatie te doen, maar te komen met een voorstel om een echte visie op ons 
erfgoed te laten opstellen met daaraan gekoppeld een beleid met  duidelijke richtlijnen  over wat 
beschermingswaardig is en kaders waarbinnen de afwegingen gemaakt moeten worden. Dan weten 
gemeente, inwoners en ondernemers waar ze aan toe zijn bij bouw- of verbouwplannen. Ieder 
project zal dan vooraf getoetst moeten worden aan deze erfgoedvisie.  
  
Het spectrum van het culturele erfgoed is heel breed. Zoals ook in de Cultuurnota staat omvat 
cultureel erfgoed veel meer dan alleen gebouwen, buurten en landschappen, ook roerende zaken als 
de botters en de klederdrachten, en immateriële zaken als het Huizer dialect en de sagen en mythes 
zoals die van het Huizer melkmeisje vallen eronder.  
  
We begrijpen dat gezien de beperkte ambtelijke capaciteit en middelen misschien niet alles in een 
keer kan worden opgepakt. We zouden een begin kunnen maken met de gebouwde omgeving.  
Welke gebouwen en/of buurten zijn monumentwaardig? Daaronder zouden alle beeldbepalende 
gebouwen, dus ook die uit de wederopbouwperiode 1945-1980 en recente bebouwing zoals de 
piramide-woningen en de sfinxen, kunnen vallen. Hiervoor zijn experts nodig op dit gebied. Externe 
experts zoals de mensen van Heemschut, Boei en de Loods Herbestemming, maar denk ook aan 
lokale architecten en stedenbouwkundigen, die de lokale situatie en historie goed kennen. En 
natuurlijk ook de Historische Kring en de Vrienden van het Oude Dorp, die zich al jaren inzetten voor 
het behoud van ons erfgoed. 
  
Bij het roerende  en het immateriële erfgoed zouden de Botterstichting en het Huizer museum 
kunnen meedenken, maar ook de hoeders van het Huizer dialect van Toneelgroep Ontwaakt en de 
mensen van de Theaterroute.  Zo kunnen veel inwoners hun steentje bijdragen en kan het een breed 
gedragen visie op ons gezamenlijke erfgoed opleveren. 
  
De motie die we in de komende raad willen indienen zal het college dus vragen om op korte termijn, 
liefst bij de begrotingsraad van 3 november, te komen met een voorstel hoe we een erfgoedvisie-en 
beleid kunnen gaan opstellen, wat intern en wat extern gedaan moet worden, hoe we de inwoners 
hierbij kunnen betrekken en wat de kosten hiervan zullen zijn. 
 
De raad kan dan vervolgens een afweging maken welke middelen zij hiervoor beschikbaar wil 
stellen  en wanneer het opgeleverd moet worden. Het is wat ons betreft denkbaar dat de visie in 
fasen wordt opgesteld. 
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